

Referat fra udvalgmøde DcH programudvalg 01.06.2024 på Fjelsted Skov kro

1	Nyt fra formand herunder postlisten: Postlisten er mail som sendes til formand, og som udvalget skal behandle.
2	DcH programudvalget: Orienteringerne
3	Eliteturneringen: Opdatering
4	Dommerområdet: Opdatering på området, efter møde med kredskontakterne
5	DcH DM: Opdatering på området Dommerbesætning
6	Nyt fra HB:
7	EVT:

Ad 1) Regler om skridsikre underlag modtaget fra lokalforening i kreds 6. vedr. springbrætter. Samtale om det. Vi konkluderede, at de nuværende regler er tilstrækkelige, da vi ikke er bekendte med skader i nyere tid. Men som altid opfordrer vi til, at lokalforeningerne er opmærksomme på, at springbrætterne er i orden, sådan at hundene ikke udsættes for unødigt fare for, at hundene kan komme til skade.

DcH's nye hjemmeside går live 1. juli 2024. Ole skriver til Bodil, at vores opgaver skal fremgå tydeligt, ligesom vores mailadresser skal fremgå med link, så andre udvalg/hundeførere kan kontakte os. Al aktivitet i udvalget skal fremover fremgå af landsforeningens hovedkalender. Ole tager fat i webmaster.

Elektronisk startbog, hvad er udvalgets krav til en elektronisk dommerbog? Det er vigtigt at kunne dokumentere, man må starte, og at man er i rigtig klasse. Det er vigtigt, at man kan "låse" hunde og hundeførere, som er i karantæne. Det er vigtigt at kunne dokumentere vaccinationer. Vi er i udvalget mest stemt for en fysisk løsning med bog.

Der er modtaget en mail fra en hundefører i kreds 6 vedrørende en hund, som menes at have gjort udfald. Sagen er løst pr. konduite, der er ikke grebet ind fra dommer/konkurrenceleder, og der er ikke opstået nogen skader i forbindelse med episoden.

- Ad 2) Vi gennemgår og tilretter vores orienteringer. Gennemgang og tilretning af orienteringerne med henblik på indholdsmæssig og sproglig tilretning. Det krævede en del tid og arbejde. Vi talte i den forbindelse også om, at det ville være formålstjenligt med en ekstra person i udvalget.
- Da vi gennemgik orienteringerne, talte vi også om en evt. elektronisk dommerbog. Det vil kræve detaljeret registrering med øvelser, klasser og efteruddannelse, så der leves op til kravene om registrering af dommeres aktivitetsniveau i orienteringerne
- Ad 3) Nulstillingen af turneringsdagen i Næstved er faldet i god jord hos detlagerne. Næste runde af eliteturneringen er den 8. september, og den afsluttes i år den 19. oktober. Vi har til hensigt at få møde med HB vedr. økonomiske rammer for eliteturneringen, så det sikres, at turneringen er aktiv at afholde ude i lokalafdelingerne i de enkelte kredse.
- Ad 4) Vi fulgte op på udvalgets møde med kredscontakterne. Vi gennemgik referatet, og Ole kunne fortælle, at mht. det kommende dommerseminar kan vi desværre ikke bruge de gamle DVD'er med lineføring/fri ved fod af systemmæssige årsager.
- Vi talte om dommerprøven, som foregår i kreds 1. Fra udvalget deltager Ole, Ulla og Jørn. Prøven afvikles over en dag den 12. oktober 2024 i kreds 1.
- Vi aftalte, at protester behandles af Ole, Ulla, Jørn og René. Ved stemmelighed har Ole to stemmer.
- Ad 5) Dommerkontakter var knap så glade for, at der ikke er gruppeledere til DM. Det bliver hundeførernes ansvar at stå på rette sted på rette tid for at få lov at gennemføre øvelserne. DM-forberedelserne går fint, kunne Jørn berette.
- Der er p.t. styr på dommerbesætningen til DM.
- Ad 6) Der er ikke taget stilling til endnu en person i vores udvalg. Richard Olsen må gerne sidde i OU og NW-udvalget, da OU er et udvalg som er sammensat af kredsene.
- Næste HB-møde er i juni. Vi har fået bevilling på tøj til udvalget.
- Ad 7) Ulla gennemgik budgettet. Lidt svært at lave budget, da vi er et helt nyt udvalg, hvor en del af vores budget nu ligger i KU.
- Ole talte om placering af figuranter, da der i en kreds har været en episode, hvor en figurant sidder på en stol i et skur under en eftersøgning. Det er ikke ok.
- Næste møde: Online-møde den 12. august